
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 19/2007 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 530/2007 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση κατ΄ αρχήν δημιουργίας 
Μουσείου Σύγχρονης Ιστορίας & Εθνικής 
Αντίστασης στη Βέροια. 

 
       Σήμερα 24 Σεπτεμβρίου του έτους 2007 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 20-9-2007 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στον Δήμαρχο σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 
«Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  22 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι 
                                                                                                   Τοπικών Συμβουλίων 

1. Μ. Σουμελίδης Κ. Συμεωνίδης Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Χ. Σκουμπόπουλος  
3. Τ.  Χατζηαθανασίου Σ. Παναγιωτίδης  
4. Γ.  Μιχαηλίδης Ι. Ακριβόπουλος Απόντες Πρόεδροι Τ.Σ. 
5. Π. Παυλίδης Ε. Σοφιανίδης Ι. Καπετανίδης 
6. Π. Τσαπαρόπουλος   Σ. Κρομμύδας 
7. Σ. Μηλιόπουλος   Η. Σοφιανίδης 
8. Ν. Μωυσιάδης   Π. Ποταμόπουλος 
9. Α. Δελαβερίδης   Π. Πιτούλιας 

10. Α.  Τσιάρας   Γ. Μανακούλης 
11. Ν. Τσιαμήτρος   Β. Ρήσσου 
12. Ν. Μαυροκεφαλίδης   Ι. Ταρασίδης 
13. Μ. Τρανίδης    
14. Α. Παπαστεργίου ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 

526/2007 απόφασης προσήλθε ο κ. Μ. Σουμελίδης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 528/2007 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Π. Τσαπαρόπουλος, Ν. Τσιαμήτρος, 
Χ. Γεωργιάδης, Γ. Ορφανίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 529/2007 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Π. Τσαπαρόπουλος, Ν. Τσιαμήτρος, 
Γ. Ορφανίδης. 

15. Γ. Κάκαρης 
16. Χ. Γεωργιάδης 
17. Β. Γιαννουλάκης 
18. Μ. Σακαλής 
19. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
20. Ε. Γουναράς 
21. Ι. Καλαϊτζίδης 4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 530/2007 

απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης, Β. 
Γιαννουλάκης, Μ. Τσιαμήτρου. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. /2007 απόφασης  
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. /2007 απόφασης  

22. Γ. Ορφανιδης 

 



 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος  εισηγούμενος το 10ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 17-9-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 

Προτείνουμε σήμερα στο Συμβούλιο την έγκριση της κατ’ αρχήν ίδρυσης 
Μουσείου Σύγχρονης Ιστορίας & Εθνικής Αντίστασης στη Βέροια, αποδίδοντας 
φόρο τιμής σ αυτούς που συνεισέφεραν στην Ιστορία του τόπου.   

Το Μουσείο Σύγχρονης Ιστορίας & Εθνικής Αντίστασης αποτελεί μια 
αναγκαιότητα για την πόλη της Βέροιας αλλά και για την περιοχή συνολικά. Η 
ιστορική μνήμη πρέπει να διαφυλαχτεί και να προβληθεί, ειδικότερα οι μνήμες που 
αφορούν τη νεώτερη ιστορία μας. Εκτιμάται ότι η όλη πρωτοβουλία θα έχει ευρύτερο 
ενδιαφέρον, αφού η περιοχή μας είναι «φορτωμένη» με ιστορικές μνήμες.  

Η σύνθεση και ταυτόχρονη παρουσία των διαφόρων ιστορικών ενοτήτων στον 
ενιαίο χώρο του μουσείου, μπορούν να λειτουργήσουν πολλαπλασιαστικά και να του 
προσδώσουν μια σημαντική δυναμική, να υπηρετηθεί πιο ολοκληρωμένα η ιστορική 
μνήμη, ο «εκπαιδευτικός» χαρακτήρας της όλης προσπάθειας, η προσέλκυση 
επισκεπτών.  

Επιπλέον με το δεδομένο ότι η οργάνωση και λειτουργία ενός μουσείου 
συνεπάγεται ένα σημαντικό κόστος όπως και η λειτουργία του, μια τέτοια προσέγγιση 
«δικαιολογεί» το ευρύτερο περιεχόμενο του, την ταυτόχρονη εξυπηρέτηση 
πολλαπλών στόχων.  

Με τη λογική αυτή οι ενότητες που το μουσείο θα εμπεριέχει μπορεί να είναι 
τρεις.   
 Η ιστορία. 
 Η ιστορία της πόλης. 
 Η ιστορία της εθνικής αντίστασης.   

Με βάση τα πιο πάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να εγκρίνει: 
Α)Την  κατ’ αρχήν ίδρυση Μουσείου Σύγχρονης Ιστορίας και Εθνικής 

Αντίστασης στη Βέροια. 
Β)Τη συγκρότηση Επιτροπής Προώθησης και Οργάνωσης του Μουσείου 

Σύγχρονης Ιστορίας & Εθνικής Αντίστασης. 
Και κάλεσε το συμβούλιο ν' αποφασίσει σχετικά. 

 Και κάλεσε το συμβούλιο ν' αποφασίσει σχετικά. 
Δήμαρχος: Είναι πολύ σημαντικό ζήτημα γιατί μ΄ αυτή την απόφαση, κι 

εφόσον υλοποιηθεί, θα έχουμε πλέον στην πόλη ένα δίκτυο μουσείων ολοκληρωμένο 
που θα καλύπτει όλες τις ιστορικές φάσεις. Βεβαίως έχουμε δίπλα μας τη Βεργίνα, 
έχουμε και τα ρωμαϊκά στο αρχαιολογικό, έχουμε το βυζαντινό μουσείο. Είναι 
σημαντικό που η πόλη έχει αυτά τα μουσεία καθώς και το μουσείο εκπαίδευσης που 
είναι θεματικό. Ένα ζήτημα που με προβληματίζει ιδιαίτερα είναι το πώς μπορεί πιο 
γρήγορα και πιο αποτελεσματικά να στηθεί αυτό γιατί, τουλάχιστον στο σκέλος της 
εθνικής αντίστασης, ξέρουμε ότι οι άνθρωποι που θα μπορούσαν να συνεισφέρουν 
είναι ηλικιωμένοι και γι’ αυτό θα πρέπει να γίνουν γρήγορες ενέργειες. Χαίρομαι που 
είναι στην αίθουσα και ο κ. Χατζηκώστας, ο οποίος κάποια στιγμή σε μία 
παρουσίαση βιβλίου του το είχε προτείνει αυτό κι ελπίζω ότι θα μας βοηθήσει στην 
όλη  διαδικασία γιατί έχει ασχοληθεί με το ζήτημα. Υπάρχει κι άλλο ένα ζήτημα που 
είναι η δεδομένη διάσπαση των συλλόγων της εθνικής αντίστασης και γι’ αυτό θα 
έλεγα να αποφασίσουμε σήμερα για καταρχήν απόφαση για τη σύσταση του 
μουσείου σύγχρονης ιστορίας και εθνικής αντίστασης και ν΄ αποφασίσουμε επίσης 
και την ένταξή του στην κοινωφελή επιχείρηση, όποια είναι αυτή, που θα προκύψει 
μετά τη συνένωση των επιχειρήσεων ώστε να λειτουργήσει παράλληλα με το 



λαογραφικό μουσείο. Αυτή την πρόταση κε Πρόεδρε καταθέτω μ΄ ένα άγχος 
πραγματικά όσο ζουν οι άνθρωποι που συνεισέφεραν στην ιστορία αυτού του τόπου 
να προλάβουν να δουν και κάτι με τα ενθυμήματά τους. Το μουσείο προτείνουμε να 
έχει τρεις ενότητες, την ιστορία, την ιστορία της πόλης και την ιστορία της εθνικής 
αντίστασης, ακριβώς για να υπάρχει ένα πλούσιο υλικό. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Ορφανίδης: Θα ήθελα να έχω συγκεκριμένες απαντήσεις στις ερωτήσεις μου. 

1) Τι θα περιλαμβάνει η ενότητα αυτού που ονομάζετε σύγχρονη ιστορία; 2) Ποιος 
μας εγγυάται την αντικειμενικότητα της σύγχρονης ιστορίας; 3)Όταν λέτε εθνική 
αντίσταση μπορείτε να μας πείτε τι εννοείτε; 

Σακαλής: Σε δύο σημεία με κάλυψε ο κ. Ορφανίδης. Λέμε το μουσείο 
σύγχρονης ιστορίας και εθνικής αντίστασης. 1)Η σύγχρονη ιστορία πότε ξεκινάει, 
πριν ή μετά την αντίσταση; Στο εισηγητικό λέει πως: «Με τη λογική αυτή οι ενότητες 
που το μουσείο θα εμπεριέχει μπορεί να είναι τρεις. Η ιστορία». Ποια ιστορία, αφού 
παρακάτω λέει ιστορία της πόλης και ιστορία εθνικής αντίστασης; Ποια ιστορία 
εννοούμε, της Ελλάδος; Κι όταν λέμε σύγχρονη πείτε μας από ποιο έτος μέχρι πότε. 

Ορφανίδης: Να μας δώσετε να καταλάβουμε πώς θα λειτουργεί αυτό το 
μουσείο. Εν μέρει μας είπατε ότι θα είναι μέσα από το ήδη υπάρχον, αλλά πώς θα 
λειτουργεί; Θα έχει προσωπικό, θα έχει εκθέματα, τι θα περιλαμβάνει; 

Δήμαρχος: Φυσικά θα είναι ένα ξεχωριστό μουσείο, δεν θα είναι δηλ. μέσα 
στο λαογραφικό που είναι μικρό κι έχει πολύ συγκεκριμένα πράγματα από 
φωτογραφίες, σχέδια, από είδη που σταματούν περίπου πριν τον πόλεμο. Εδώ μιλάμε 
και για τη διάρκεια του πολέμου και υπάρχει πολύ υλικό και στρατιωτικό και υλικό 
που αφορά στην ιστορία της πόλης. Δεν ξέρω γιατί πρέπει να αναφερθώ σε 
λεπτομέρειες. Μπορεί να είναι και φωτογραφικό υλικό, μπορεί να είναι και 
αντικείμενα, μπορεί να είναι οτιδήποτε καταγράφει από μία χρονική περίοδο και μετά 
η ιστορία της πόλης και δεν είναι λαογραφικό υλικό που δείχνει ήθη κι έθιμα που κι 
αυτό βέβαια είναι ιστορία της πόλης. Αυτό θεωρώ σύγχρονη ιστορία αφού δεν είναι 
ούτε τα βυζαντινά, ούτε τα ρωμαϊκά αλλά τα επόμενα. Δεν περίμενα ν΄ ακούσω αυτές 
τις ερωτήσεις. Μακάρι να υπάρχει υλικό, μακάρι να υπάρχει ανταπόκριση και να 
έχουμε καταγραμμένη και οπτικά την ιστορία μας. Μακάρι να είχαμε τη δυνατότητα 
να μεταφράσουμε τα οθωμανικά αρχεία που είναι ένα τεράστιο ζητούμενο αυτής της 
πόλης και να είχαμε την πραγματική ιστορία μας. Πρέπει να ξέρετε ότι και ο κ. 
Χιονίδης ή όποιος ασχολήθηκε με την τοπική ιστορία, σταμάτησε  σε κάποιο σημείο 
γιατί δεν έχουμε μεταφρασμένα τα οθωμανικά αρχεία, των οποίων η μετάφραση 
απαιτεί πολλά χρήματα αλλά και 10-15 χρόνια μπροστά. Κάποτε όμως πρέπει να 
ξεκινήσει κι αυτό. Ο,τι αναφορά υπάρχει στη μνήμη και ιστορία, καλό είναι να 
κατατίθεται. Η εθνική αντίσταση είναι αυτή κατά του κατακτητή. Θέλετε να το 
περιορίσω, δηλ. αν είναι ΄41-΄44 ή ΄44-΄48; Ολη η εθνική αντίσταση, ό,τι υπάρχει 
καταγραμμένο, είτε μας αρέσει είτε όχι, είτε συμφωνεί κάποιος μαζί του είτε 
διαφωνεί. Ο,τι υπάρχει είναι ιστορία κι από εκεί και πέρα ο αναλυτής μπορεί να κάνει 
τη δουλειά του, ο καθένας μπορεί να βγάλει τα συμπεράσματά του ή να πιστεύει αυτό 
που θέλει να πιστεύει. Ο,τι υπάρχει αποτελεί ιστορία. Για το πώς θα λειτουργεί σας 
απάντησα, θα είναι ένα ξεχωριστό κτίριο. Εχουμε και κάποιες σκέψεις, τις οποίες θα 
δούμε όλοι μαζί εδώ. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Ορφανίδης: Αρχικά η πρόταση ακούγεται δελεαστική, ιδίως από εμάς που 

προερχόμαστε από ένα κόμμα που είναι πιο κοντά στην ιστορία, από ένα κόμμα που 
πρόσφερε στη σύγχρονη ιστορία. Αυτό που μας κάνει ν΄ αμφισβητούμε τις προθέσεις 
σας είναι τα εξής: Καταρχήν εμείς αμφισβητούμε την αντικειμενικότητα της 



πρόθεσης σ΄ αυτές τις δύο λέξεις που ονομάζονται «σύγχρονη ιστορία» γι’ αυτό κι 
έκανα την ερώτηση. Αμφισβητούμε τη γνησιότητα αυτών που λέγονται οργανώσεις 
εθνικής αντίστασης και για να είμαι πιο ξεκάθαρος, για εμάς η εθνική αντίσταση στην 
Ελλάδα ήταν ο ΕΑΜ-ΕΛΑΣ-ΕΠΟΝ και μέχρι εκεί. Αμφισβητούμε τον τρόπο που 
διεκδικούμε να δημιουργήσουμε αυτό το μουσείο εάν εξαλείψουμε τις άλλες 
παραμέτρους και πούμε ότι όλα βαίνουν καλώς. Και το λέω με την έννοια ότι δε 
νοείται ένας οποιοσδήποτε δήμος να δημιουργεί, με πρωτοβουλίες δικές του, 
μουσεία, κάτι που για εμένα έπρεπε να γίνει μέσα από το υπουργείο Πολιτισμού. 
Βρισκόμαστε σε μία φάση όπου ο δήμος ουσιαστικά λειτουργεί με υποβοήθηση κι 
εμείς προσπαθούμε να δημιουργήσουμε τμήματα που δεν είναι της αρμοδιότητάς μας. 
Εάν, επαναλαμβάνω, ξεχνάμε την αμφισβήτηση της αντικειμενικότητας όσον αφορά 
την ιστορία και την αντιπροσώπευση της εθνικής αντίστασης, προσωπική μου 
πρόταση είναι πως αυτή η προσπάθεια πρέπει να γίνει μέσω του υπουργείου 
Πολιτισμού και όχι παίρνοντας ο Δήμος Βέροιας ένα τεράστιο φορτίο. Καλή η 
προσπάθεια αλλά, κατ΄ εμάς, όχι καλή και σωστή η κίνηση που πάτε να κάνετε. 

Χ΄Αθανασίου: Όταν μιλάμε για μουσείο δεν εννοούμε ούτε μουσείο του 
ΠΑΣΟΚ, ούτε της Νέας Δημοκρατίας ούτε του ΚΚΕ. Είναι ένα μουσείο που έχει 
χρέος να φιλοξενεί ό,τι στοιχείο προκύψει γύρω από το θέμα και μέσα απ΄ αυτή τη 
διαδικασία ο επισκέπτης ας βγάλει τα δικά του συμπεράσματα. Αυτό σημαίνει 
μουσείο. Το μουσείο συλλέγει το τελευταίο κουρελόχαρτο που θα συναντήσει στο 
δρόμο και αφορά το συγκεκριμένο θέμα και το τοποθετεί στη θέα του επισκέπτη. Δεν 
γράφει ιστορία το μουσείο, η ιστορία έχει γραφτεί, αλλά το μουσείο οφείλει να 
φιλοξενήσει όλες τις εκδοχές της ιστορίας. Αν αυτό είναι πράγματι η επιδίωξή μας, 
και πιστεύω ότι είναι, δεν μπορώ να καταλάβω, σ΄ αυτή τη δυνατότητα που δίνεται σ΄ 
οποιονδήποτε πολίτη, να ανατρέχει και να βρίσκει τέτοια στοιχεία της ιστορίας, να μη 
γίνει ένα τέτοιο μουσείο. 

Καλαϊτζίδης: Θα συμφωνήσουμε στην καταρχήν απόφαση αυτού του 
μουσείου, είμαστε θετικοί και πιστεύουμε ότι σε κάποια χρονική στιγμή θα έχουμε 
ένα οργανόγραμμα που πάνω σ΄ αυτό θα μπορέσουμε να συζητήσουμε και να 
διαφωνήσουμε ή να συμφωνήσουμε. 
 Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με την εισήγηση της Δημάρχου; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 
 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισε ο σύμβουλος Γ. Ορφανίδης.  
 Το Δ.Σ. μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 17-9-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
3.- Την ανάγκη δημιουργίας Μουσείου Σύγχρονης Ιστορίας & Εθνικής Αντίστασης 
στη Βέροια, με σκοπό τη διαφύλαξη και προβολή της σύγχρονης ιστορίας μας, της 
ιστορίας της πόλης και της Εθνικής Αντίστασης. 
4.- Τις προτάσεις και απόψεις της Δημάρχου και των δημ. συμβούλων, όπως αυτές 
αναπτύχθηκαν κατά τη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
5.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
6.- Τις διατάξεις του άρθρου 93 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Εγκρίνει καταρχήν τη δημιουργία Μουσείου Σύγχρονης Ιστορίας και Εθνικής 
Αντίστασης στη Βέροια, με σκοπό τη διαφύλαξη και προβολή της σύγχρονης 
ιστορίας μας, της ιστορίας της πόλης και της Εθνικής Αντίστασης. 
 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  530 / 2007 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Γεωργιάδης 
 Δ. Δάσκαλος Β. Γιαννουλάκης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Μ. Σακαλής 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 

 Σ. Μηλιόπουλος Ε. Γουναράς 
 Ν. Μωυσιάδης Ι. Καλαϊτζίδης 
 Α. Δελαβερίδης Γ. Ορφανίδης 
 Α.  Τσιάρας   

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Τσιαμήτρος   
 Ν. Μαυροκεφαλίδης   
 Μ. Τρανίδης   
 Α. Παπαστεργίου   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Γ. Κάκαρης   
     
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
     

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  4-10-2007 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

 


